
Muistio, taloustyöryhmä, 7.11.2024, Teams  

Läsnä: Birgitta Bragge, Liisa Ilvesluoto, Rami Jokinen, Katja Karintaus, Tiitta Ärnfors, 

Tolvanen Joonas, Taina Tuohimaa, Olli-Pekka Silfverhuth pj., Mika Piittala siht.  

 
 

1. Alkusanat + hartaus, puheenjohtaja 
2. Edellisen kokouksen muistio (liite 1), puheenjohtaja 

a. hyväksytään / tehdään tarvittavat muutokset 
b. hyväksynnän jälkeen muistio on julkinen (hiippakunnan nettisivut) 

1. muistio hyväksyttiin 
  

3. Välitehtävien läpikäynti.   
a. Lyhyen tähtäimen tavoitteet  

i. henkilöstön ikäjakauman ja tehtävien kartoitus (Birgitta Bragge)  
• Birgitta on laatinut ja lähettänyt kyselyn seurakuntiin. Jatketaan 

kyselyaikaa 28.10.2024 saakka. 
• Birgitta esitteli kyselyn tuloksia – täydennystä jatketaan 

ii. talouteen liittyvien yhteistöiden kartoitus seurakuntien kesken (Olli-Pekka 
Silfverhuth) 

• §       mm. krematoriohanke  
• keväällä 2022 tiedostettu, että nykyinen kapasiteetti ei riitä 
• keväällä 2024, 17 seurakuntaa päättänyt alustavasti lähteä mukaan 

yhteiseen osakeyhtiömalliseen krematoriohankkeeseen.  Viralliset 
päätökset seurakunnittain vuoden 2024 aikana. 

• 17 seurakunnan kesken ensimmäinen yhtiökokous on tarkoitus 
pitää tämän vuoden puolella 

• Mahdollisesti aloittava yhtiö hoitaa tulevaisuudessa myös 
haudankaivuun 

iii. Kipan palveluiden nykytilan kartoittaminen eri seurakunnissa (Liisa Ilvesluoto)  
•  prosessien tarkastelu / tuki – esim. kolehdit   
• Liisa laatinut ja lähettänyt kyselyn seurakuntiin. Vastausprosentti vielä 

aika pieni. Jatketaan kyselyaikaa 28.10.2024 saakka.   
• Keskusteltiin tekoälyn käytöstä – mitä voidaan käyttää ja miten. 

Pohdittiin voisiko tekoälyn käyttöä opastaa ja ohjata 
hiippakuntajohtoisesti?  

• Kartoitetaan asiat mistä voitaisiin luopua, esim. talousarviossa / 
tilinpäätöksessä – tavoitteena asioiden yksinkertaistaminen. 

• Tämän kohdan käsittely siirrettiin seuraavaan kertaan  
iv. järjestelmien / ohjelmien kartoitus (Birgitta Bragge) 

• Birgitta on laatinut ja lähettänyt kyselyn seurakuntiin. Jatketaan 
kyselyaikaa 28.10.2024 saakka. 

• Birgitta esitteli kyselyn tuloksia – täydennystä jatketaan 
v. seurakuntien talouden kantokyvyn kartoitus (Taina Tuohimaa, Joonas 

Tolvanen, Tia Kymäläinen, Mika Piittala) 
• Työryhmä aloittanut pohdinnan. Tiitta Ärnfors liittyy Tia Kymäläisen 

tilalle tähän työryhmään. 
• Työryhmä esitteli kyselyn tuloksia – täydennystä jatketaan 

vi. tiekartan laadinta (pohja / runko Rami Jokinen) 



•  Keskusteltiin rakennemallista ja siitä, miten tätä lähdetään viemään 
eteenpäin.  
•   Seurakunnilla vahva tahto omaan itsenäisyyteen.  
• Olisiko seurakuntayhtymämalli mahdollinen etenemismalli? 
Yhtymämalli mahdollistaa itsenäisten seurakuntien toiminnan, ja 
samalla tukipalvelujen yhteisen tekemisen.  
• Työryhmässä todettiin, että tukipalvelut on hyvä ja viisasta hoitaa 
isommissa yksiköissä. Mutta mahdollisen rakennemallin ja 
toteuttamisen aikataulua on hyvä pohtia lisää.  
• Jatketaan tiedon keräämistä ja eri vaihtoehtojen pohtimista.  
•   Onko realistinen ajatus pitkällä tähtäimellä, että Tampereen 
hiippakunnassa olisi vain kaksi seurakuntayhtymää? 

• Todettiin, että jatketaan pohdintaa       
  

4. Työryhmien yhteisen tapaamiseen pohdittavaksi 
a. Rami toimittaa päivitetyn tiekartan maanantaina 11.11. työryhmäläisille tiedoksi / 

kommentoitavaksi 
b. mitä asioita ajattelette, että voisitte tehdä seurakuntien kanssa yhdessä? 
c. omat havainnot kerätystä datasta – Birgitta esittää? 

i. miten hyödynnämme olemassa olevaa dataa 
d. proaktiivista vai reaktiivista etenemistä? – Olli-Pekka esittää. 

5.  Seuraavat tapaamiset  
- työryhmien yhteistapaaminen 12.11. klo 9-11 
- taloustyöryhmän seuraava Teams 12.12. klo 9-11 

6. Päätös klo 12.30 
 


